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Besvarelse af spørgsmål nr. 23 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 23 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 8. oktober 2021. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).  
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Spørgsmål nr. 23 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Hærchefen kaldte whist-
leblowerordning for 'stikkerlinje': 'Det er sindssygt uheldigt, at 
det er mig, der siger det'” fra dr.dk den 6. oktober 2021, på bag-
grund af ambitionerne om at forbedre ytringsfriheden for offent-
ligt ansatte? 
 
Spørgsmålet ønskes besvaret senest 3 dage inden besvarelsen af 
REU alm. del - samrådsspm. B og C eller senest 4 uger fra d.d.” 

 

Svar: 

 

1. Forsvarsministeren har til brug for besvarelsen af spørgsmålet oplyst føl-

gende: 

 

”Jeg lægger stor vægt på, at vi på Forsvarsministeriets område 
har en fungerende whistleblowerordning, som jeg har sikret, er 
blevet styrket. Jeg noterer mig også, at hærchefen har været ude 
at beklage sin udtalelse.” 

 

2. Som justitsminister er jeg meget optaget af, at offentligt ansatte, som i 

kraft af deres ansættelse har særlig viden og erfaring inden for deres fagom-

råder, rent faktisk benytter sig af deres ytringsfrihed og bidrager til den of-

fentlige debat. Der henvises i øvrigt til min samtidige besvarelse af spørgs-

mål nr. 21 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

  


